
RADA GMINY 
CEWICE

Protokół  Nr XX VII/2021 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 28 czerwca 2021 r. 

Obecni na sesji:  
- radni wg listy obecności, 

- Wójt Gminy, 
- Zastępca Wójta Gminy Cewice, Sekretarz Gminy, 

- Sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście, 
- radca prawny, 
- protokolant. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller przywitał  
wszystkich zebranych i otworzył  XXVII sesję  Rady Gminy Cewice. Następnie 
poprosił  wszystkich o powstanie i uczczeni minutą  ciszy pamięć  zmarłego 
Wójta Gminy Nowa Wieś  Lęborska - Ryszarda Wittke. W dalszej części złożono 
podziękowania oraz przekazano nagrodę  pieniężną  dla L. M. za uratowanie w 
dniu 19 czerwca 2021 r. dwóch tonących osób nad jeziorem w Siemirowicach. 
Następnie Wójt Gminy - Pan Jerzy Bańka wraz z Przewodniczący Rady Gminy 
Cewice - Wiesławem Kellerem złożyli gratulacje oraz wręczyli nagrody 
pieniężne zaproszonym osobom, które otrzymały Stypendium Wójta Gminy 
Cewice i/lub Nagrody Wójta Gminy Cewice za osiągnięcia sportowe w 2020 
roku oraz promocję  Gminy Cewice: 

• D. L. — Klub Karate Shotokan 
• F. M. - Klub Karate Shotokan 
• N. L. — trójbój siłowy 
• N. W. - Klub Karate Shotokan 
• W. R. - Klub Karate Shotokan 
• A. J. - Klub Karate Shotokan 
• B. J. - Klub Karate Shotokan 
• A. K. - Klub Karate Shotokan 
• A. K. — trójbój siłowy 
• P. P. - Klub Karate Shotokan. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady stwierdził  prawomocność  obrad, 
ponieważ  obecnych było 15 radnych. 
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Ad. 2 

Pan Wiesław Keller odczytał  porządek obrad, który przedstawiał  się  
następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu bez odczytywania z ostatniej sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 07.05.202 1 r. 
4. Podjęcie uchwał)" w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy, 
b) debata nad raportem o stanie gminy, 
c) podjęcie uchwały 

5. Podjęcie uchwał)" w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Cewice 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 

b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Lęborskiemu, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 

b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na 

rok 2021, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
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e) podjęcie uchwały. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/200/2020 Rady 

Gminy Cewice z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 202 1-2032 

a) przedstawienie projektu uchwały, 

b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 

d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

1O.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXV/222/2021 z dnia 

25 marca 2021 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa 

Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań  finansowych ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 20 14-2020 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11 .Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Wójta 
Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 
domowego za okres 3 miesięcy poprzedzających dzień  złożenia wniosku 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Cewice, w roku szkolnym 202 1/2022 
a) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
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b) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzenia ścieków obowiązującego na terenie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

15 .Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Cewice 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

16.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z pola 
biwakowego w Krępkowicach 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 

d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

17.Sprawozdanie z wykonania uchwał  Rady Gminy i informacje Wójta Gminy. 
18.Iriformacje Przewodniczącego Rady Gminy: 

a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

1 9.Interpe1acje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
20.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
21 .Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów jednostek 

pomocniczych. 
22.Zamknięcie obrad sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy - Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś  
chciałby zgłosić  uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
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Nikt nie zgłosił  wniosków i uwag do porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy 

Cewice. W związku z tym Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie 

odczytany porządek obrad. 

Za przyjęciem porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy, radni głosowali w 

następujący sposób: 
za-15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się  - O. 

Protokół  z głosowania stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady przypomniał  również, iż  szczególnie wita nowego 

Sołtysa Sołectwa Pieskie - Pana Stefana Wejer. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół  z XXVI sesji 

sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, był  przesłany 
wszystkim radnym do zapoznania się, a także godzinę  przed sesją  wyłożony był  
do wglądu w sali obrad nr 1 Urzędu Gminy, w celu zapoznania się. 

Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z XXVI sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za- 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - O. 

Protokół  z głosowania stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.4 

Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 4 porządku obrad: podjęcie 
uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

Wójt Gminy poinformował, że Raport o Stanie Gminy został  zamieszczony na 
stronie internetowej, aby również  mieszkańcy Gminy mogli się  z nim zapoznać. 
Następnie omówił  strukturę  demograficzną  mieszkańców Gminy Cewice, 
dochody i wydatki Gminy Cewice, deficyt i poziom zadłużenia Gminy, zadania 
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inwestycyjne zrealizowane w 2020 roku, fundusze zewnętrzne, gospodarkę  
wodno-kanalizacyjną, kwestie związane z budową  i modernizacją  dróg, 
zagadnienia związane z edukacją  na terenie Gminy Cewice, promocją  Gminy, 
zasobem mieszkaniowym Gminy, gospodarką  odpadami, utrzymaniem placów 
zabaw i obiektów sportowych, zadania z zakresu działalności Ośrodka Pomocy 
Społecznej, Gminnego Centrum Kultury oraz Publicznej Biblioteki w Cewicach. 
W dalszej części Pan Wójt podziękował  radnym, Sołtysom, pracownikom 
Urzędu Gminy w Cewicach, Dyrektorom instytucji kultury i Kierownikowi 
OPS oraz wszystkim mieszkańcom Gminy za wszelką  pomoc i pracę  w 2020 r. 

Głos zabrała Wiceprzeodniczaca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf. 
Podkreśliła, że o rozwoju gminy świadczy przede wszystkim ilość  inwestycji 
realizowanych na terenie gminy. Z wykresu zawartego w Raporcie o stanie 
Gminy wynika, że udział  wydatków majątkowych kształtuj się  na poziomie 
7 mln zł. Biorąc pod uwaga lata poprzednie widać  znaczący wzrost wydatków 
na inwestycje. Zaznaczyła, że nie udałoby się  to, gdyby nie dofinansowania 
z zewnątrz ok. 3 mln zł. Zaakcentowała, że o te środki z zewnątrz zabiegał  Wójt 
Gminy jak również  pracownicy Urzędu Gminy. Zauważyła, że nie wszystkie 

inwestycje są  widoczne, takie jak wodociągi, czy sieć  kanalizacyjna, jednak 

są  one bardzo kosztowne. Podziękowała za realizację  inwestycji związanych 

z budową  drogi przy ul. Spacerowej i odcinka drogi przy ul. Osiedle Młodych 

w Cewicach, modernizację  drogi w Bukowinie. Poinformowała, że niepokój 

budzi fakt, iż  wydatki bieżące nieco przekraczają  dochody bieżące. Wynika 

to stąd, iż  samorządom zleca się  zadania, które trzeba realizować  takie jak np. 

wzrost wynagrodzeń  w związku ze wzrostem płacy minimalnej. Na wzrost 

wydatków wpływa także wysokości subwencji oświatowej, która nie pokrywa 

wszystkich wydatków, niski udział  w podatki dochodowym PIT i CIT. Pani 
Reciaw brała również  udział  w webinarium nt. „Przyszłości samorządu 

terytorialnego" i zapytała Ministra Finansów o to, czy zmieni się  coś  w kwestii 

niedoszacowania subwencji oświatowej. Pan Minister odpowiedział  Pani 

Reclaw, że nie należy oczekiwać  zmian w tej kwestii, ponieważ  w każdym roku 

Gmina otrzymuje zwiększoną  subwencję  oświatową  i to, że ona nie pokrywa 

nawet kosztów wynagrodzeń  nauczycieli nie zmienia faktu, iż  zadaniem 

własnym samorządów jest utrzymywanie szkół. W związku z tym samorząd ma 

obowiązek pokrywać  pozostałe wydatki na oświatę  z dochodów własnych. 

Zaznaczyła, że Gminie Cewice brakuje ok. 3 mln na oświatę  i jest to b. duże 
wyzwanie, aby dochody Gminy wzrastały w związku z tym należy rozwijać  
przedsiębiorczość  na terenie Gminy, by móc pokrywać  te wydatki. Pani Reclaf 
wie, że Wójt Gminy stara się  by powstawały nowe firmy, nowe sklepy, by udział  
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w podatku dochodowym był  jak najwyższy. Następnie złożyła podziękowania 

za współprace. Szczególne podziękowania skierowała do Pana J. Bańki - Wójta 

Gminy Cewice. 

Radny Grzegorz Partyka zauważył  również, że w Gminie Cewice realizowano 
zadania inwestycyjne. Poinformował  o bardzo dobrej współpracy z Wójtem 
Gminy. Poruszył  również  kwestię  związana z nadmiernym wydobyciem wody, 
czy też  odprowadzaniem ścieków, co może być  spowodowane ryczałtowym 
rozliczaniem się  mieszkańców za zużycie wody. 

Pani Reclaf zwróciła uwagę  na zadania (budowa ścieżek rowerowych, sieci 
kanalizacyjnych, rozbudowa szkół, budowa domu środowiskowego itd.), które 
w perspektywie czasu należy realizować. W związku z tym zaapelowała, aby w 
dalszym ciągu pozyskiwać  środki zewnętrzne. 

Przewodniczący Rady zwrócił  uwagę  na jakość  Raportu o stanie gminy. 
Poinformował, że jest to zasługa Wójta Gminy, jak również  pracowników 
Urzędu Gminy. Wskazał, że jest to dialog o przyszłości. Cieszy się, że zawarte 
dane w raporcie obrazują  sytuacje Gminy, co wskazuje na duży krok do przodu. 
Zwrócił  uwagę  na fakt rozwoju Gminy związany z ilością  powstających nowych 
budynków, wzrost dochodów od 2011 r., wzrost wydatków majątkowych, 
co świadczy o zrealizowanych inwestycjach. Omówił  również  deficyt 
i zadłużenie gminy, a także zadania inwestycyjne zrealizowane w 2020 r. na 
kwotę  ok. 7,5 mln zł  . Podziękował  pracownikom Urzędu za skuteczne 
pozyskiwanie funduszy zewnętrzne oraz realizującym zadania inwestycyjne. 
Pan Keller omówił  także kwestie związane niedoszacowaniem na zadania 
oświatowe. Zaapelował  o przeanalizowanie sytuacji oświatowej w przyszłości, 
co może generować  niełatwe decyzje. Następnie podziękował  Pani Kierownik 
OPS w Cewicach oraz Dyrektorowi GCK w Cewicach za realizację  wielu 
programów dla lokalnej społeczności. W dalszej części Przewodniczący Rady 
podziękował  Wójtowi Gminy, pracownikom Urzędu, Radnym Rady Gminy 
Cewice, Sołtysom z terenu Gminy Cewice oraz wszystkim mieszkańcom Gminy 
za dobry 2020 rok, pomimo pandemii, gdyż  w każdym zakątku gminy można 
to dostrzec. 

Pan Wójt omówił  kwestie związane z pozyskiwaniem środków zewnętrznych, 
a także przedstawił  informacje o spotkaniach z Ministrem Millerem, i innymi 
przedstawicielami władz. 
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Radna Maria Bachan wskazała na wytężoną  pracę  Wójta o czym świadczy ilość  
zrealizowanych inwestycji. Następnie zaakcentowała na konieczność  montażu 
wodomierzy mieszkańcom rozliczającym sie ryczałtowo za pobór wody 
i odprowadzanie ścieków. Wskazała także na konieczność  zawarcia w Raporcie 
o stanie Gminy - podsumowania określającego konieczność  realizacji 
poszczególnych zadań  w przyszłości. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do biura Rady 
wpłynął  wniosek 30 osobowej grupy dotyczący chęci udziału w debacie nad 
raportem o stanie Gminy. Zaznaczył, że wniosek został  złożony prawidłowo 
I spełnia kryteria art. 28 aa ustawy o samorządzie gminnym. W dalszej części 
zapytał  się, czy jest na sali inicjator wniosku - Pan J. J. Niestety na obrad sesji 
nie przybył  Pan J.J. ani żaden przedstawiciel podpisany pod wnioskiem 
o udzielenie głosu w punkcie sesji dotyczącym debaty nad Raportem o stanie 
Gminy Cewice. W związku z powyższym wniosek stał  się  bezprzedmiotowy. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 
więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
za- 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 

Ad. 5 

Pan Wiesław Keller odczytał  treść  punktu 5 porządku obrad: podjęcie uchwały 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2020 rok. 

W dalszej części radna Marzena Reclaf odczytała uchwałę  Nr 038/g214IR!III/21 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 

marca 2021r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Cewice za 2020 rok wraz z informacją  o stanie mienia komunalnego 

i objaśnieniami. 

Pan Wójt - Jerzy Bańka udzielił  wyjaśnień  do uchwały. Na wstępie 

poinformował, że wiele kwestii dot. wykonania budżetu za 2020 r. zostało już  
omówionych w poprzednim punkcie porządku obrad. Omówił  w skrócie 
informacje na temat realizacji planowanych dochodów i wydatków 
budżetowych gminy. Omówił  również  kwestie związane z gospodarką  
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mieszkaniową  i gospodarką  nieruchomościami, a także kwestie związane 

z wykonaniem dochodów z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska. 

Podkreślił, że sprawozdanie z wykonania budżetu to sprawozdanie z wykonania 

uchwał  Rady Gminy. 

Pani Marzena Reclaf - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Rady 

Gminy Cewice przedstawiła pozytywna opinię  Komisji w kwestii odczytanej 

uchwały. 

Radni Rady Gminy Cewice nie mieli więcej pytań  i uwag do niniejszego 

projektu uchwały, więc poddano pod głosowanie uchwałę  w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2020 rok. 

Radni za podjęciem powyższej uchwały głosowali w następujący sposób: 
za-15 
przeciw - 0, 
wstrzymało się  - 0. 

Uchwała Nr XXVII/236/2021 Rady Gminy Cewice z dnia 28 czerwca 2021 r. 
w załączeniu do protokołu. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał  treść  
punktu 6 porządku obrad: podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. Następnie 
poinformował, iż  komisje Rady Gminy wydały pozytywne opinie w kwestii 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2020 rok dla Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Cewice, która przygotowała wniosek w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Cewice z tytułu wykonana budżetu za 2020 rok. 

W dalszej części Radna Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cewice w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Cewice z tytułu wykonania budżetu za 
rok 2020. 

Następnie Pani Marzena Reclaf - Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice 
odczytała uchwałę  Nr 078/g2 14/A/III/21 Składu Orzekającego Regionalnej 
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Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 2 czerwca 2021 r. Podkreśliła, 
iż  w uzasadnieniu do uchwały są  zawarte informacje, które byly przedstawione 
we wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Cewice w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Cewice z tytułu wykonania budżetu za rok 2020. 

Radni Rady Gminy Cewice nie mięli pytań  i uwag do niniejszego projektu 
uchwały, więc przystąpiono do głosowania. Radni za podjęciem uchwały 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za 2020 rok głosowali w następujący sposób: 
za- 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się  - 0. 

Przewodniczący Rady ogłosił  15 min przerwy. 
Stan Rady po przerwie 14 radnych. Nieobecny H. Rosin. 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan W. Keller odczytał  treść  punktu 
7 porządku obrad: podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Lęborskiemu. 

Wójt Gminy zgłosił, że pkt 2 w paragrafie 2 o treści: „pomoc finansowa Gminy 
winna stanowić  16,30 % wartości projektu, lecz nie więcej niż  kwota 

wymieniona w punkcie 1" należy nadać  brzmienie o treści: „pomoc finansowa 

Gminy winna stanowić  16,60 % wartości projektu, lecz nie więcej niż  kwota 

wymieniona w punkcie 1". Następnie udzielił  wyjaśnień  do uchwały na 

podstawie uzasadnienia stanowiącego załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Na obrady sesji przybył  H. Rosin. Stan Rady - 15 radnych. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Głos zabrał  Pan Adrian Wenta i przedstawił  informacje na temat przebudowy 
drogi od Lęborka w kierunku Zakrzewa (ok 9 krn). Wspomniał  również  
o planowanych przebudowach dróg od mostu w Siemirowicach w kierunku 
Piesek oraz od Pogorzelie w kierunku Unieszyna. 

Radna Recłaf zapytała się  o termin realizacji w/w, planowanych inwestycji. 
10 



Radny A. Wenta poinformował, że w momencie pojawienia się  możliwości 

ubiegania o dofinansowania o środki zewnętrzne, wówczas będą  składane 

wnioski z gotową  już  dokumentacją. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, 

więc przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały ze zgłoszoną  przez 

Wójta Gminy zmianą: 
za- 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 

Ad. 8 

Pan Wiesław Keller odczytał  treść  punktu 8 porządku obrad: podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Cewice na rok 2021. 

Pani Maria Franciszczak udzieliła wyjaśnień  do uchwały na podstawie 
uzasadnienia stanowiącego załącznik nr 4do niniejszego protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Partyka przedstawił  pozytywną  opinię  do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił  pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również  przedstawiła 
pozytywną  opinię  do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Pozytywną  opinię  do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również  Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 
i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
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za- 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 

Ad. 9 

Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 9 porządku 
obrad: podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/200/2020 Rady 
Gminy Cewice z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 202 1-2032. 

Skarbnik Gminy Cewice udzieliła wyjaśnień  do powyższej uchwały, na 
podstawie uzasadnienia do niniej szej uchwały, które stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Partyka przedstawił  pozytywną  opinię  do odczytanego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił  pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Maria Bachan - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej również  przedstawiła 
pozytywną  opinię  do projektu uchwały w imieniu w/w Komisji. 

Pozytywną  opinię  do odczytanego projektu uchwały przedstawiła również  Pani 
Anna Kubica w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury 

i Sportu Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za- 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 
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Ad. 10 

Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 10 porządku 
obrad: podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXV/222/2021 z dnia 
25 marca 2021 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa 
Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań  finansowych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

Wójt Gminy Cewice udzielił  wyjaśnień  do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Wójt wyjaśnił, że pożyczka związana jest z realizacją  zadania dot. bodowy ul. 
Krótkiej i Słonecznej w Cewicach. Zaznaczył, że w tym zadaniu zostanie 
wybudowana tylko ok 30 m ul. Słonecznej, gdyż  jest to część  łącząca ul. Krótką  
z drogą  powiatową. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za- 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 

Ad. 11 

Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 11 porządku 
obrad: podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Wójta 
Gminy Cewice. 

Pan Grzegorz Partyka udzielił  wyjaśnień  do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniej szej uchwały, które stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Wójt poinformował, że dokonał  również  oględzin działki, o której mowa 
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w złożonej skardze i uważa, że prace budowlane sieci wodno-kanalizacyjnej 
zostały wykonane zgodnie z projektem i nie stwierdzono zagrożeń  dla 
bezpieczeństwa ludzi. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za- 15, 

przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - O. 

Przewodniczący Rady dodał, że wnoszący skargę  jak i RIO w Gdańsku zostaną  
powiadomieni o sposobie załatwienia skargi. 

Ad. 12 

Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 12 porządku 
obrad: podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 
dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 
domowego za okres 3 miesięcy poprzedzających dzień  złożenia wniosku. 

Wójt Gminy Cewice udzielił  wyjaśnień  do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 

Pani Anna Kubica - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, 
Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy Cewice omówiła zmiany wzoru 
wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji 
o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy poprzedzających 

dzień  złożenia wniosku w stosunku do poprzednich wzorów. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił  pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 

14 



za- 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 

Ad. 13 

Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 13 porządku 

obrad: podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 

w Gminie Cewice, w roku szkolnym 202 1/2022. 

Wójt Gminy Cewice udzielił  wyjaśnień  do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 

Radna Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za- 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się  - 0. 

Ad. 14 

Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 14 porządku 
obrad: podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzenia ścieków obowiązującego na terenie Gminy Cewice. 

Wójt Gminy Cewice udzielił  wyjaśnień  do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił  pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
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przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za-15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się  - O. 

Ad. 15 

Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 15 porządku 
obrad: podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Cewice. Następnie poinformował, że Państwowy Powiatowy 
Inspektor Sanitarny w Lęborku pozytywnie zaopiniował  projekt w/w uchwały 
(załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 

Wójt Gminy Cewice udzielił  wyjaśnień  do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniej szej uchwały, które stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił  pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za-15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - O. 

Ad. 16 

Pan Wiesław Keller - Przewodniczący Rady odczytał  treść  punktu 16 porządku 
obrad: podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z pola 
biwakowego w Krępkowicach. 

Wójt Gminy Cewice udzielił  wyjaśnień  do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniej szej uchwały, które stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił  pozytywną  opinię  do niniejszego projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
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i Ochrony Środowiska Rady Gminy Cewice. 

Radny Z. Tryba zapytał  się, czy pracownik Urzędu Gminy będzie mógł  
bezpośrednio na polu biwakowym pobierać  opłaty. 

Radna Anna Kubica opuściła obrady sesji. Stan Rady 14 radnych. 

Pan Wójt poinformował, że nie. Wpłat można dokonywać  w Urzędzie Gminy 
lub też  wykonać  przelew na konto bankowe. Natomiast osoba sprawująca 
kontrolę  na polu biwakowym będzie również  odbierała informacje dot. zdarzeń  
kryzysowych. Następnie Pan Wójt zgłosił  wniosek o dokonanie zmian 
w załączniku do uchwały, polegających na wykreśleniu zapisu dot. dopełnienia 
formalności meldunkowych oraz dopisaniu nr konta, na które mają  być  
dokonywane wpłaty za korzystanie z pola biwakowego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Regulamin korzystania z pola 
biwakowego w Krępkowicach został  stworzony z troski o bezpieczeństwo 
i komfort osób korzystających z niego. 

Radna Reclaf poinformowała, że omawiany regulamin powstał  dlatego, gdyż  
w roku ubiegłym składano mnóstwo skarg na funkcjonowanie tego miejsca. 

Następnie przystąpiono do głosowania wniosku Wójta Gminy dot. zmian 
zapisów w załączniku do uchwały: 
za- 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 

Protokół  z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Radni pytań  i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały ze zgłoszonymi zmianami: 
za- 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 

Ad. 17 

Wójt Gminy Cewice na początku poinformował, że uchwały z ostatniej sesji 
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zostały przekazane do organów nadzoru, które nie wniosły uwag. Następnie 
przedstawił  blok informacyjny na poniższe tematy: 

rozstrzygniecie przetargów: na budowę  ciągu pieszego wraz z przejściem 
dla pieszych w Osowie Lęborskim, na przebudowę  pomieszczeń  
szkolnych na pomieszczenia dla przedszkola w Cewicach, na budowę  
drogi przy ul. Słonecznej i Krótkiej, na budowę  ścieżki rowerowej na 
odcinku drogi Cewice - Maszewo Lęborskie, na budowę  sieci wodno-
kanalizacyjnej w miejscowości Siemirowice, gdzie ma powstać  sklep 
Dino, na budowę  ścieżki rowerowej na odcinku drogi Cewice - 
Kamieniec, oraz na dowóz dzieci do szkół, 

• Narodowy Spis Powszechny ludności - będą  mieszkańców Gminy 
odwiedzać  rachmistrzowie w celu dokonania spisu, można również  spisać  
się  w Urzędzie Gminy, 

• sprzedaż  działki na przeciwko Urzędu Gminy w Cewicach (za kwotę  500 
tys. zł), 

• promocja szczepień  na Coyid 19. 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady odczytał  niw wnioski wypracowane prze komisje stałe 

Rady Gminy Cewice: 

• pismo nr OOS.0003.3.2.2021 z dnia 10.05.2021 r. - wniosek Komisji 
Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Gminy Cewice (załącznik nr 15 do niniejszego protokołu), 
za niniejszym wnioskiem radni Rady Gminy Cewice głosowali w następujący 

sposób: 
za- 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się  - 0. 

Protokół  z głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał  niw opinie wypracowane prze 

komisje stałe Rady Gminy Cewice: 
a) pismo nr OOS.0012.1.4.2021 z dnia 07.05.2021 r.. - opinia Komisji 

Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice (załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu), 
b) pismo nr OOS.0012.3.8.2021 z dnia 10.05.2021 r. - opinia Komisji 

Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
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Protokół  sporządziła: 

INSPKTOR 
ds. obsługi orgOflW samorządowych 

i dzialalnOś  gospodarCleI 

inż. Lid Schulz 
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Dnia 02.06.2021 r. 

Rady Gminy Cewice (załącznik nr 18 do niniejszego protokołu), 
c) pismo nr OOS.0012.4.3.2021 z dnia 15.06.202 1 r. - opinia Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Cewice (załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu), 

d) pismo nr OOS.0012.2.5.2021 z dnia 21.06.2021 r. - opinie Komisji 
Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy 
Cewice ( załącznik nr 20 do niniejszego protokołu), 

Ad. 19 

Radna Reclaf zapytała Wójta, czy jeśli Gmina nie otrzyma dofinansowania na 
przebudowę  pomieszczeń  szkolnych na pomieszczenia dla przedszkola, to mimo 
tego zadanie zostanie zrealizowane? 

Pan Wójt poinformował, że tak. I jest to konieczność  z uwagi na bezpieczeństwo 
dzieci. Omówił  kwestie pozyskiwania funduszy na ten cel. 

Radny M. Grybisz miał  pytania o modernizację  placu zabaw w Unieszynie. 

Pan Wójt poinformował, że w tym celu chce się  spotkać  z Panią  Sołtys 
i wypracować  stosowne wnioski. 

Ad. 20 

Przewodniczący Rady odczytał pismo nr ZKO.0003.03.2021 z dnia 
10.06.2021r. odpowiedź  na interpelację  złożoną  na sesji w dniu 25.03.2021 r. 
(załącznik nr 21 do niniejszego protokołu). 

Ad. 21 

Sołtysi nie zabrali głosu w tym punkcie. 

Ad. 22 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXVII sesji Przewodniczący Rady 
Pan Wiesław Keller podziękował  zebranym za przybycie, życzył  wszystkim 
udanych i bezpiecznych wakacji, a następnie zamknął  obrady o godz. 1 700• 
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